
 

Høringsuttalelse til NOU 2023:21 Embetsordningen – i takt med tiden 

 

Dommerforeningens fagutvalg for offentlig rett bistår Dommerforeningens styre i 

offentligrettslige spørsmål. Fagutvalget gjennomgår også høringssaker innenfor utvalgets 

fagområde, og gir enkelte høringsuttalelser i eget navn. For tiden har fagutvalget følgende 

medlemmer:  

 

- Lagdommer Irene Sogn (leder), Borgarting lagmannsrett  

- Høyesterettsdommer Henrik Bull, Norges Høyesterett  

- Lagdommer Bjørn O. Berg, Frostating lagmannsrett  

- Lagdommer Bjørn Olav Aspelund, Eidsivating lagmannsrett  

- Lagdommer Øistein Langbakk, Agder lagmannsrett  

- Tingrettsdommer Ingebjørg Tønnesen, Oslo tingrett  

 

Det vises til Kommunal- og distriktsdepartementets høringsbrev av 20. juni 2023.  

 

Vi bemerker at Dommerforeningen ikke var oppført på lista over høringsinstanser, men 

oppdaget at Embetsmannsutvalgets utredning var sendt på høring ved en tilfeldighet for kort 

tid siden. Vi mener det er uheldig at Dommerforeningen ikke var oppført på lista over 

høringsinstanser siden deler av utredningen berører domstolene og embetsdommerne spesielt. 

 

Domstolenes og dommernes uavhengighet er nylig utredet av Domstolkommisjonen, jf. NOU 

2020: 11 Den tredje statsmakt – Domstolene i endring. Embetsmannsutvalget har i kapittel 11 

også gitt en oversikt over de deler av Domstolkommisjonens rapport og anbefalinger som har 

vært av særlig betydning for utvalgets egne vurderinger knyttet til reguleringen av 

ansettelsesforholdet til dommere særskilt.   

 

Dommerforeningen avga høringsuttalelse til Domstolkommisjonens utredning 26. april 2021. 

I anledning høringen av Embetsmannsutvalgets utredning finner vi det i hovedsak tilstrekkelig 

å vise til denne høringsuttalelsen.  

 

Til utvalgets forslag om bruk av åremål for domstolledere minner vi imidlertid om at 

Dommerforeningen i sin høringsuttalelse støttet Domstolkommisjonens flertall som ikke 

anbefalte dette. Det vises til begrunnelsen fra kommisjonens flertall i NOU 2020:11 punkt 

12.8. Etter vårt syn er det naturlig at dette spørsmålet vurderes som ledd i 

Justisdepartementets videre oppfølging av Domstolkommisjonens utredning.         

 

Med hilsen 

 

Dommerforeningens fagutvalg for offentlig rett 

 

 


